
 

 

 

 

Sfeerimpressie Bijeenkomst Bewoners en Bestuurders Flevoland Noord, 28 maart 2013 
 
‘U bent bezig de Kiekendief met de briljanten eieren te slachten’ 
Met deze variatie op een bekend spreekwoord, vatte een deelnemer zijn gevoelens samen over de 
samenvoeging van de provincies Utrecht, Flevoland en Noord‐Holland. Op 28 maart was de laatste 
bijeenkomst in het kader van de fusieplannen. Plaats van handeling was het gemeentehuis van 
Noordoostpolder in Emmeloord. Zo’n 100 bestuurders, vertegenwoordigers van organisaties en 
bewoners hadden zich daar verzameld om met minister Plasterk van gedachten te wisselen over de 
plannen van het kabinet voor de drie provincies.  
 

 
 
Veel aanwezigen gaven uiting aan hun zorgen over de toekomst van Noordoostpolder. Nu ook al 
voelt men zich vaak achtergesteld bij ‘de grote steden’ en men is bang dat bij de fusie dat alleen 
maar erger wordt.  Dat ontlokte iemand de uitspraak dat Flevoland een ‘provincie met een 
waterhoofd is’. Met Almere dat alles naar zich toetrekt. Evenals in Lelystad bestaat bij veel mensen 
de vrees dat door de fusie Flevoland – en speciaal Noordoostpolder – een achtergesteld gebied 
wordt.  
 
Een concreet voorbeeld kwam van iemand die aangaf steeds verder weg te moeten om haar 
exportvergunning te halen. Het loket hiervoor was al verplaatst van Zwolle naar Lelystad en toen 
naar Almere. Zij hoopt dat dit zo meteen niet Amsterdam wordt.  Een vertegenwoordiger van VNO‐
NCW uitte zijn bezorgdheid over het feit dat de discussie ‘te veel over structuur en te weinig over de 
effectiviteit van het bestuur’ gaat.   



 
Diverse sprekers refereerden aan de opmerking in het regeerakkoord waar aangegeven wordt dat de 
positie van de Noordoostpolder aparte discussie behoeft. De meningen waren  verdeeld over waar 
Noordoostpolder bij hoort. Sommigen gaven aan dat het het beste is om aan te sluiten bij waar 
economische dynamiek is; het westen. Anderen voelen zich veel meer aangetrokken tot Overijssel.    
Duidelijk was wel dat men zich echt verbonden voelt met Noordoostpolder. Een gebied met een 
eigen identiteit. Als bewijs hiervoor kreeg minister Plasterk de Canon van Noordoostpolder 
overhandigd.  

 
 
Dat het om een bijzonder gebied gaat werd ook nog eens onderstreept door  het pleidooi van 
iemand over het belang van natuur en (kleinere) natuurorganisaties. ‘De natuur is gebaat bij 
kleinschaligheid. Hou dat zo’ was zijn advies.  
 
Over de tijdsdruk van het traject bestaan veel zorgen. Eén van de sprekers vroeg om meer tijd te 
nemen, juist ook om het draagvlak bij de bewoners  te vergroten. Eerder al had de burgemeester van 
de gemeente Noordoostpolder aangegeven dat uit eigen onderzoek naar voren komt dat  80% van de 
inwoners negatief is over de fusieplannen.  
 
Op de vraag wat de minister doet als de tegenstand zo groot blijft, wilde de minister niet 
vooruitlopen.  De uitkomsten van de procedure worden in het kabinet besproken en uiteindelijk 
beslist het parlement over de plannen. 
 
Minister Plasterk gaf aan het eind van de avond aan dat hij het punt over de tijdsdruk goed gehoord 
had, maar ook dat er blijkbaar geen eenduidig antwoord is op de vraag waar Noordoostpolder bij 
hoort.  Hij benadrukte nogmaals dat alle argumenten goed gewogen zullen worden in het vervolg van 
de procedure.  
 


